
 

 
Kastanie Alle vuggestue 

 
Referat fra ekstraordinært forældrerådsmøde 

 
Dato: Onsdag d. 21. maj 2025 

Starttid: 17 

Sluttid: 18 

Hvor: Kastanie Alle vuggestue 
 
Tilstede: 
Lene Nielsen KL 
Kit Sommer PL 
Lise TR og medarbejder repræsentant 
 
Forældre: 
Isabella (bestyrelsesrep) 
Sofie forælder på orange stue 
Elisabeth forælder på orange stue 
 
 
 

 

 

Emne 
 

Hvordan 
 

Referat 
 

Tid 
1. 
Status 
 

 

Status på børnetal 
og 
personalesituationen 
 
 

 

Lene og Kit startede mødet med at beklage 
den upræcise dagsorden og henviste til at 
det der skulle informeres om er følsomt og 
derfor er der tavshedspligt indtil alle er 
informeret direkte af Lene. 
Efter tirsdag aften vil alle blive informeret. 
 
Lene refererede til de snakker som Isabella 
og Kit har været med til i bestyrelsen ift. 
kapacitets tilpasning i klyngen. 
 
Lene beskrev den situation som Kastanie 
allé står i ift. det voldsomt faldende 
børnetal. 
 
Lene fortalte at hun med bestyrelsens 
opbakning kommer til at indstille enheden 
til lukning pr. 1/9 2025. 
 
Den 18. juni vil det politiske udvalg have 
punktet på dagsorden og det forventes 
ikke at der er modstand til at imødekomme 
ønsket om at kapacitetstilpasse. 
 
Lene gennemgik referatet fra 
bestyrelsesmødet: 
 

 
17-17.50 



 

 
Lene fortæller at hun sammen med Kit har truffet 
denne beslutning og derfor forelægger den 
bestyrelsen for at spørge om de kan bakke op om 
denne beslutning. 
 
Områdechef Frida Altmann og faglige chef Doris 
Collin Togeby er naturligvis ligeledes involveret i 
processen. 
 
Lene fortæller om sine overvejelser. 
Der er naturligvis et økonomisk aspekt. 
Den seneste analyse af økonomien i Kastanie allé 
viser at det manglende børnetal betyder at der skal 
belægnings afregnes for ca. 839.000 kr. 
Det lave børnetal betyder ligeledes at der er et 
overforbrug på personaledelen som lige nu ligger på 
-1.156.766 kr. 
Samlet betyder det at Kastanie alle har et 
merforbrug på -1.995.766 kr 
 
Lene fortæller at Kastanie allé kun har børn på 3 af 
de 5 stuer og at det er svært at få hverdagen til at 
hænge sammen. 
Der er er kun få børn på venteliste og de børn der 
er på ventelisten, er primært garanti-pladser. 
Det betyder at børnetallet bliver ved med at falde 
hver gang et barn starter i børnehave. 
 
Arbejdsmiljøet er udfordret, da der er få kollegaer 
til at dække ind for hinanden. Det betyder at der 
ved sygdom, ferie o.s.v. er nødt til at blive sat 
vikarer på. 
Det betyder at økonomien er udfordret, men det 
betyder også at der børn der dagligt skal forholde 
sig til mere eller mindre kendte vikarer. 
 
For de medarbejdere der er i Kastanie allé er det 
hårdt at få dagen til at hænge sammen når man kun 
er 10 mennesker. 
 
Der har i starten af året været et forløb med AMK 
ift. arbejdsmiljøet, men det er fortsat udfordret. 
 
Lene fortæller at det seneste pædagogiske tilsyn 
viser god kvalitet, men at de ikke har fået arbejdet 
med de anbefalinger som blev givet sidste år. 
 
Lene tilkendegiver derfor en bekymring for at kunne 
fastholde den gode kvalitet og ikke mindst en 
bekymring for at forsat at kunne fastholde det 
uddannede personale som har brug for at arbejde 
med pædagogisk udvikling. 
 
Lene ønsker at sikre bedst mulige vilkår for både 
medarbejdere, børn og forældre og det er ikke 
længere muligt i Kastanie allé. 



 

 
Lene fortæller at alle medarbejdere vil blive tilbudt 
omplacering og at alle familie vil blive hjulpet i at 
finde en ny institution til deres barn. 
Vi talte kort om at alle familier jo skulle ud i et 
skrifte til en børnehave og at lukningen måske 
betyder at nogle af børnene kan komme til at følges 
ad i børnehave. 
Lene fortæller at hun kommer til at have et tæt 
samarbejde med pladsanvisningen (Fatima). 
 
Lene fortæller at lige nu er der ledig kapacitet i 
Børnelandet. 
I skovhuset er der en stue som står tom, så der er 
det muligt at flytte 12-13 børn og 3 medarbejdere 
over hvis der er børn der ønsker plads der. 
I Tumlehuset mangler de 2 pædagoger og omkring 
den 1/9 mangler de 6-7 vuggestuebørn. 
 
Derudover er der ledige pladser i andre enheder og 
vi har lavet et ansættelsesstop i klyngen. 
Det betyder at der fra nu ved stillingsledighed skal 
vurderes om der skal tilbydes omplacering fra 
Kastanie allé. 
 
Hvis der ikke kan findes stillinger til alle i vores 
egen klynge, vil der forsøges omplaceret til en 
sammenlignelig stilling i vores område eller i et 
andet område. 
Der afholdes samtaler med alle efter den 18/6. 
 
Det er en enig bestyrelse som bakker op om 
beslutningen. 
Vi taler kort om at det er bedst at slutte mens 
legen er god og Lene ønsker at vise rettidig omhu og 
ønsker ikke at se Kastanie allé smuldre. 
 
Vi talte ligeledes om at vi altid har forsøgt at sikre 
at økonomien følger børnene og hvis vi ikke gør 
noget ved situationen i Kastanie allé vil det have 
større økonomisk betydning for klyngens øvrige 
enheder.  
 
Lene tilkendegiver at hun er meget glad for 
opbakningen og at derfor vil gå videre med 
processen. 
 
Processen herfra er at  
TRIO skal informeres 
Forældrerådet skal informeres og involveres 
Personalet skal informeres 
Der skal afholdes individuelle samtaler med 
medarbejderne 
Der skal afholdes et forældremøde og efter den 
18/6 skal der anvises pladser til alle børn. 
 
 



 

Forældrene tilkendegiver at de er kede af at 
enheden indstilles til lukning, men at de godt 
kan forstå det. 
De er glade for at der bliver handlet i tide og 
ikke mindst er de meget glade for at alle 
medarbejdere samt Kit tilbydes omplacering. 
 
De tilkendegiver alle at der er lidt ubehageligt at 
have denne information før medarbejderne og vi 
taler kort om vigtigheden af overholdes af 
procedure i processen som denne. 
 
Vi taler om forældremødet og 
forældrerepræsentanterne kommer med input til 
hvordan det skal formidles og ikke mindst hvad 
der er særlig vigtigt. 
 
Det er særlig vigtigt at det bliver tydeligt hvad 
forældrene kan/skal gøre og det er vigtigt at der 
bliver fortalt hvad der kommer til at ske med 
medarbejderne. 
 
Vi aftaler at der udsendes en ”neutral” 
dagsorden og at forældreråds repræsentanterne 
efterfølgende skriver ud på aula. 
De kan skrive at de er informeret om 
dagsordens detaljer og at det er vigtigt at man 
deltager. 
 
Vi aftaler at der bookes en engelsktalende tolk 
på forhånd. 
 
 
 
 
 
 

2. 
Evt.  

 
Næste møde er 16/6 

 17.50-18 

 


